
Zápis ze schůze 3/2023 Osadního výboru v Lohenicích konané dne 1. března 2023 

 

Přítomní:  Miroslav  Bernkraut,  Bohuslav  Bína,  Libor  Cápay,  Jaromír  Dobruský,  Milan  Erben,  Josef 

Štěpánek, Radek Hutla 

Host: J. Moravec 

Schůze byla zahájena v 18:30. 

1. J. Dobruský seznámil přítomné s výsledky zasedání zastupitelstva města Přelouče konaného dne 

23.2.2023, kde byly projednávány i návrhy investic předložených OV Lohenice. 

o Výměna střešní krytiny na hasičské zbrojnici. Kontrolou z MěÚ Přelouče bylo zjištěno, že 

střecha zbrojnice je skutečně v havarijním stavu a je nutná výměna krytiny i částí krovu. 

Tato investice byla přidána do plánu na rok 2023, je však podmíněna činností hasičského 

sboru,  zejména  pak  údržbou  zbrojnice  členy  hasičského  sboru  (čistění  okapů,  úklid  ve 

zbrojnici a jejím okolí). 

o Vybudování  krytého  přístřešku  a  laviček  na  hřišti.  Na  výzvu MěÚ  byl  předložen  nákres 

navrhovaného přístřešku  –  ze  stávajícího  skladu  nářadí  bude  pokračovat  šikmá  střecha 

směrem na sever a pod ní bude napevno umístěná dřevěná lavice, zastřešená část bude 

vydlážděna, střešní krytina bude ve stejném stylu jako na skladu nářadí. Tato investice byla 

přidána do plánu na rok 2023. 

o Zařazení návrhu „oprava chodníků v Lohenicích“ mezi investiční akce pro rok 2023 bude 

projednáváno výborem MěÚ Přelouč dne 6.3.2023. O výsledku budeme informovat. 

2. J.  Moravec  předložil  požadavek  na  zapůjčení  sálu  hospody  pro  pořádání  soukromé  akce  dne 

14.6.2023 s tím, že pro její zajištění a následný úklid potřebuje zajistit přístup do sálu ve dnech 10. 

– 17.6.2023.   Vzhledem k  tomu,  že v  této době nejsou plánovány na  sále  jiné akce, OV  tento 

požadavek schválil. 

V 19:00 odešel J. Moravec 

3. Interní 

o Po stížnostech na problémy s autobusovou dopravou se situace zlepšila (zejména ranní 

spoje již jezdí dle jízdního řádu) a byli jsme ujištěni, že je ještě zde možnost „školní“ spoj 

posunout o 5 minut. Vzhledem ke zlepšení se však změna jízdního řádu nezdá být nutná. 

o Sportovní klub prostřednictvím L. Doležala předložil k proplacení fakturu za nákup cen pro 

účastníky  Memoriálu  Rostislava  Koubka.  Faktura  byla  předána  na  MěÚ  Přelouč  a 

proplacena z prostředků na kulturní akce. OV bere na vědomí, že stejný postup bude  i 

v případě Velikonočního pingpongového turnaje.  

o Suchá bříza na pozemku „V břízkách“ je v havarijním stavu a odborem ŽP bylo obratem 

vydáno povolení jejímu skácení. L. Cápay co nejdříve domluví ořezání z plošiny a skácení, 

dřevo bude použito na dětské akce v areálu. Zároveň jsme byli upozorněni, že je nutné 

náhradou  za  skácený  strom vysadit několik nových a  vzhledem k  tomu,  že má na  tom 

město Přelouč značný zájem, zajistí i dodání nových sazenic. Tyto budou vysazeny v areálu, 

zasazení  stromů  musí  být  zdokumentováno  fotografiemi.  Zároveň  budou  i  nahrazeny 

poškozené či zničené stromy na obecních pozemcích a dosázeny nové (např. podél cesty 

do Mělic). Pokud někdo z občanů Lohenic má další návrhy, kde by bylo možné na obecních 

pozemcích nahradit poškozené či dosázet další stromy, prosíme obraťte se na členy OV. 



o Na MěÚ je třeba dodat funkční kopie klíčů od všech objektů ve správě OV, zejména od 

hasičské zbrojnice (zajistí J. Dobruský)   

o Opět  byli  upozorněni  pracovníci MěÚ  na  problém  s  nedodělky  na  budově  hospody,  v 

současné chvíli je prý tento problém řešen s dodavatelskou firmou. 

o Po upozornění odboru ŽP města Přelouč na problémy  se  sečí  lučních pozemků v okolí 

Lohenic předal MěÚ stížnost na krajský úřad, v jehož kompetenci tato věc je. V podstatě 

ihned přišla odpověď, že vše je v pořádku a stížnost byla zamítnuta. Vzhledem k tomu, že 

uvedené  pozemky  nikdo  z  krajského  úřadu  ani  nepřišel  zkontrolovat,  se  nám  toto 

stanovisko jeví jako nepodložené. Proto chceme stav těchto pozemků sledovat zejména 

ve vegetačním období, případné nedostatky budou zdokumentovány a opět předány na 

odbor ŽP k posouzení.  

o Náhradou za neuskutečněný sportovní ples bude na sále hospody dne 22.4.2023 od 17,00 

odehráno  loutkové  divadelní  představení.  Tato  akce  bude  spojena  i  s  večerním 

programem  –  reprodukovaná  taneční  hudba  na  sále  hospody.  Výše  vstupného  a  další 

informace budou upřesněny na plakátech. 

o Slibovaná Gulášiáda se uskuteční v září 2023 „V břízkách“, informace budou upřesněny 

na plakátech. 

o V  sobotu  25.3.2023  v  době  8:00  ‐  8:15  na  parkovišti  u  hospody  proběhne  svoz 

nebezpečného odpadu a elektroodpadu, bližší informace jsou na vývěskách obce. 

o Byl projednán program veřejné schůze, které se uskuteční 31.3. 2023 od 18:30 na sále 

hospody (shrnutí výroční zprávy za poslední 4 roky, akce v letošním roce, investiční akce, 

těžba štěrkopísku, diskuse a dotazy). Pozvánka bude umístěna na obecní vývěsce. 

o Proběhla diskuse v souvislosti s umístěním cedulí v lese okolo Lohenic, které zakazují pod 

pokutou  30  tis.  Kč  pobíhání  psů.  Upozorňujeme  obyvatele,  že  případná  kontrola 

mysliveckou stráží má svá pravidla stanovená zákonem. Myslivecká stráž se musí prokázat 

odznakem a průkazem myslivecké stráže a poté Vám může být sděleno, zda se dopouštíte 

nějakého  přestupku,  případně můžete  být  vyzváni  k  prokázání  totožnosti. Bez Vašeho 

souhlasu však nikdo nesmí ofotit či jinak okopírovat Vaše osobní doklady, může si pouze 

vypsat  potřebné  údaje.  Pokud  budete  mít  nějaké  negativní  zkušenosti  při  setkání  s 

mysliveckou stráží, prosím obraťte se na někoho ze členů OV.   

Pro upřesnění zde uvádíme stanovisko právníka. „Chování v lese, resp. v honitbě, upravuje 

zákon o myslivosti, č. 449/2001 Sb., který zakazuje vlastníkům domácích zvířat nechat je 

volně pobíhat mimo vliv svého majitele nebo vedoucího. Jinými slovy, není povinnost mít 

psa stále na vodítku, ale to pouze za předpokladu, že pes je vycvičen a svého majitele 

poslouchá. Zároveň je ale v lese zakázáno zvěř plašit nebo jinak záporně působit na život 

zvěře a volně žijících živočichů, takže vliv na psa nelze vykonávat například soustavným a 

hlasitým voláním a udílením povelů. Tím však rušíme zvěř my a porušujeme tím zákon. V 

takovém případě je požadavek na uvázání psa zcela opodstatněný.“ 

o Další schůze OV se uskuteční ve středu 29. března 2023 v 18:30 (příprava sálu na veřejnou 

schůzi). 

Ve 20:50 byla schůze OV Lohenice ukončena. 

 

V Lohenicích dne 1. března 2023 zapsal Milan Erben 


